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Zápisnica z 22. stretnutia finančnej komisie (FK) obce Zálesie spoločného 

s Komisiou na ochranu verejného poriadku, životného prostredia 

a sociálnych vecí(KVP). 
 

 

Termín:  pondelok 6.12.2021 o 19:00 hod. 
 

Miesto:  online 
 

Prítomní FK:   
Martina Dobrovodská – predseda 

FK, poslanec 

Peter Milko – predseda KVP, 

poslanec  

 Michal Cibira – člen - FK 

Ján Masár – člen FK 

Patrik Vaško – poslanec, člen FK 

Barbora Takáčová – člen FK 

Stanislav Zajaček  ml.– člen KVP 

Juraj Bažány – člen KVP 

 

Marián Perger – starosta hosť 

Tatiana Svetláková – ekonóm hosť 

 

    

     

  

Neprítomný: 

Michal Šlachta – poslanec, člen FK 

Viliam Páleník – Poslanec, člen FK 

Mária Zemanová – člen FK 

Božena Ručeková – člen KVP 

 Viera Klimová – člen KVP 

 Silvia Selecká – člen KVP 

 Martina Kocmundová – člen KVP

 

 

 

Program: 

 
Program spoločnej komisie bola diskusia o návrhu dodatku č. 6  k VZN o miestnych daniach 

a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. Spoločnú komisiu 

viedol poslanec Peter Milko predseda KVP. 

 

Na úvod poslanec Milko všetkých privítal a vysvetlil prítomným potrebu diskusie 

k navrhovanej zmene poplatku za odvoz odpadu. Ceny za odvoz odpadu stúpajú. Obec 

v spolupráci s ostatnými obcami spravila verejné obstarávanie. Ceny je potrené zmeniť do 

konca roka, pretože ak to neurobíme, zostanú ceny tohtoročné čo spôsobí problémy v rozpočte. 

Dal slovo starostovi, aby vysvetlil priebeh verejného obstarávania. 

 

Starosta porozprával prítomným o priebehu VO. Výsledkom je, že VO bolo zrušené. Ponuku 

dala jediná spoločnosť a bola neúmerne vysoká. Pripravuje sa nové VO, ktoré je potrebné 

vyhlásiť čo najskôr. 

Do tej doby, je ponuka AVE, ktorá ponúkla ceny, s ktorými sme počítali pri príprave dodatku. 

Samotné zabezpečenie vývozu v dočasnej dobe bude obec realizovať cez samostatné výzvy pre 

dodávateľov služby. 

 

Pán Milko – našou úlohou dnes je stanoviť cenu odpadov na budúci rok pre obec a frekvenciu 

vývozu. Dostali sme dobrý materiál od pani ekonómky.  

Pani ekonómka prezentovala materiál, ktorý pripravila 

Materiál obsahuje náklady roku 2021, porovnanie cien 2021/2022, metodika výpočtu poplatku 

ceny 1dm3, alternatívne návrhy a podrobný rozpočet pre budúci rok. 
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Obecný úrad zverejnil návrh cien na 2022 na obecnej stránke, takýto  : 

 
Litráž nádoba Cyklus Počet nádob Jeden vývoz Poplatok 

120 52 225 4,2919 224 

120 26 551 4,2919 112 

240 52 12 8,5837 446 

240 26 23 8,5837 223 

1100 52 10 39,3421 2 046 

1100 26 2 39,3421 1 023 

 

 

K navrhnutému nám pani obecná ekonómka predstavila 3 alternatívy pre výpočet ceny :  

 

Jednou je zrušiť týždňový vývoz, čo by spôsobilo, že okrem zrušenia možnosti týždenného 

vývozu by dvojtýždňový by bol pre všetkých výrazne drahší. Týždňový vývoz dnes stále 

využíva 225 nádob, dvojtýždňový má 551 nádob 120 a 240 litrových.  

Druhou alternatívou je vyňatie z nákladov poplatku za odvoz biologického odpadu.  To by 

zlacnilo vývoz komunálneho odpadu občanom. Občania, ktorí využívajú odvoz bio odpadu, by 

však platili za to dosť vysoký poplatok a rizikom je, žeby sa rozhodli ho nevyužívať a tento 

odpad by opäť končil v normálnych nádobách na komunálny odpad, ale horšie na čiernych 

skládkach. 

Tretia alternatíva je zvýšenie jednotkovej ceny za liter odpadu čo znamená väčšie zvýšenie ceny 

pre väčšie nádoby, kde občania, ktorý produkujú menej odpadu budú platiť menej za dm3 ako 

občania produkujúco odpadu viac. 

 

Starosta obce vysvetlil členom, prečo vychádzajú niektorým obciam iné poplatky za smeti ako 

u nás. Niektoré obce doplácajú z rozpočtu, čo nie je zo zákona v poriadku. Niektoré obce 

nemajú zberný dvor, takže tieto náklady nepotrebujú započítať. Zberný dvor je služba občanom 

a my sme zatiaľ za jeho zachovanie. Niekde už prešli len na dvojtýždenný zber, avšak pri vyššej 

separácií. Takže ak my chceme napríklad znížiť poplatok, môžeme v budúcnosti prejsť na 

dvojtýždenný cyklus alebo aj zavrieť zberný dvor. Toto však je nutné vopred konzultovať 

s občanmi.  

Pán Milko k zbernému dvoru dodáva, že najviac nás stojí, odvoz odpadu zo zberného dvora 

a nie náklady na jeho prevádzku. Môžeme zvážiť, či by sa neoplatilo radšej priplatiť častejší 

zber separovaného odpadu, ale v tomto čase už je neskoro o tom diskutovať.  

 

Členovia o týchto alternatívach diskutovali. Poslanec Milko v diskusií navrhuje, aby sme sa aj 

ľudí v obci opýtali, aký názor majú k tejto téme a včas túto diskusiu s občanmi začali. Každý 

rok sa v našej obci táto téma rieši na konci roka, na poslednú chvíľu a bez diskusie.. Takúto 

tému treba riešiť skôr, čo je apel na obecný úrad a pána starostu. 

Pán Masár spomenul, že v čase zálohovania plastových fliaš sa separovaný odpad zníži, lebo 

ľudia ho budú vracať. Pani ekonómka upozorňuje, že bude ešte prechodné obdobie, kedy sa 

budú obchodníci pripravovať na zber, čiže sa to udeje neskôr. Pán Milko navrhuje, aby obec 

urobila osvetu v separovaní. Pán starosta informuje, že občania dostávajú info o separovaní pri 

platení poplatku. Pán Masár sa pýta na váženie nádob. Pán starosta hovorí, že to nie je zo zákona 

povinné a preto spoločnosti to zatiaľ neponúkajú. Na starých autách sa to nedá realizovať.  

Po dlhej diskusií sa všetci prítomný dohodli, že súhlasia s alternatívou tri. A nižší poplatok pre 

menšie nádoby, kde občania produkujú menej odpadu a vyšší, kde občania produkujú viac 

odpadu. 
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Poslanec Milko prišiel na komisií s návrhom, aby do dodatku bolo pridané, že obec zníži 

poplatok za komunálny odpad pre sociálne slabších občanov o určité percento za nádoby 120l 

na dvojtýždennom intervale. Zľavu by obec poskytla fyzickým osobám starším  ako 65 rokov, 

ak tieto  majú objednaný vývoz nádoby 120 dm3 a nežijú v spoločnej domácnosti s inou 

osobou  s pravidelným príjmom z podnikania alebo zo  závislej činnosti, držiteľom preukazu 

fyzickej osoby s ťažkým zdravotným postihnutím, držiteľom preukazu fyzickej osoby s ťažkým 

zdravotným  postihnutím so sprievodcom, ako aj prevažne alebo úplne bezvládnym fyzickým 

osobám. Plánuje na zastupiteľstve návrh predniesť a požiadať poslancov o podporu pre tento 

návrh.  Pán Milko požiadal členov komisie o diskusiu od akého veku a aké percento zľavy by 

obec mala poskytnúť. Formuláciu prečítal, bola pripravená v spolupráci s obecnou právničkou. 

Občan si bude musieť požiadať o takúto úľavu a predložiť k tomu požadovaný doklad. 

Starosta obce súhlasí, ale nesúhlasí, aby to bolo súčasť VZN. Obáva sa, že občania to budú 

zneužívať. Navrhuje, aby sa to riešilo sociálnou výpomocou. 

Poslanec Milko chce starším občanom pomôcť, tri roky sa obecný úrad tomu bráni 

a argumentuje, že to nie je dobré. V návrhu je, že občan bude musieť čestne prehlásiť, že žije 

sám a takýmto spôsobom, sa eliminuje problém so zneužívaním. Celý rok mohol pán starosta 

niečo pripraviť, ale v tejto chvíli na to už nie je čas. Ak pán starosta predloží v budúcom roku 

inú formu pomoci, ochotne to podporí, ale teraz už bude prekladať takýto návrh. Aj keď 

zdražovať musíme, nesmieme prestať myslieť aj na týchto občanov. 

Pani ekonómka upozorňuje, že je potrebné s tým počítať v rozpočte na odpady. Členovia 

diskutovali o tomto návrhu a podporili tento návrh. Zhodli sa na hranici 65 rokov a 30% zľave 

z poplatku. 

Pán Zajaček sa pýta, ako sa starší občania dozvedia o tejto možnosti. Na úrade pri platení budú 

informovať občanov, dá sa aj cez klub dôchodcov, môže sa urobiť aj letáková kampaň. 

 

 

Odporúčanie: Finančná komisia a  Komisia na ochranu verejného poriadku, životného 

prostredia a sociálnych vecí odporúča poslancom osvojiť si pozmeňujúci návrh na cenu smetí, 

ktorý bol odsúhlasený všetkými prítomnými členmi oboch komisií.   

Komisie ďalej odporúčajú poslancom prijať pozmeňujúci návrh poslanca Milka v znení: 

Obec  zníži poplatok za komunálny odpad a drobný stavebný  odpad  o 30 % fyzickým osobám 

starším  ako 65 rokov, ak nežijú v spoločnej domácnosti s inou osobou  s pravidelným príjmom 

z podnikania alebo zo  závislej činnosti, držiteľom preukazu fyzickej osoby s ťažkým zdravotným 

postihnutím, držiteľom preukazu fyzickej osoby s ťažkým zdravotným  postihnutím so sprievod-

com, ako aj prevažne alebo úplne bezvládnym fyzickým osobám. Vyššie uvedené platí ak títo 

žiadatelia  majú objednaný  odvoz  nádoby 120 dm3 a zároveň v intervale 26 odvozov ročne.  

Navrhované poplatky : 

 

Litráž nádoba Cyklus Poplatok 

120 52 210,00 

120 26 105,00 

240 52 581,00 

240 26 290,50 

1100 52 2 663,00 

1100 26 1 331,50 

 

. 

V Zálesí, dňa 6.12.2021       

 
Zápis: Martina Dobrovodská, predsedkyňa FK 


